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Tilbageblik på Handicaprådets arbejde i 2021 

 
Året 2021 blev igen et år med få fysiske møder. Corona har igen været højaktuel 

med de mange begrænsninger, det har medført for rådsarbejdet. Men det er intet 

mod de mange begrænsninger, det har været for mennesker med Handicap. Be-

grænsninger, som har betydet, at tilbud har været lukket, daglig træning ikke har 

kunne gennemføres, at mennesker på botilbud har været afskåret fra besøg osv. 

osv. Vi har til gode at få synliggjort hvilke konsekvenser, det har haft for den en-

kelte borger. Og hvilke tiltag der skal foretages for at rette op på eventuelle følger 

af forholdene under Corona. 

Men på trods af Corona har arbejdet i Handicaprådet ikke ligget helt stille. Råds-

medlemmer har deltaget i følgegruppe vedr. etableringen af et nyt plejecenter på 

den gamle svømmehalsgrund. Det var et politisk ønske, at mennesker med handi-

cap fik tildelt pladser på plejecentret. Efter rigtig lang tids spørgen ind til målgrup-

pen blev det oplyst, at det handlede om mennesker med en psykisk diagnose og 

mennesker med udviklingshæmning. Efter ønske fra Udsatte-og Handicaprådene 

blev det pointeret, at det handler om borgere, som bor i egen bolig, som visiteres 

til pladserne på plejecentret, og ikke borgere som bor på botilbud. 

Rådet har også været med i udarbejdelsen af den af Kommunalbestyrelsen ved-

tagne politik for børn, unge og voksne med særlige behov – TRIVSEL, FÆLLESSAKB 

OG UDVIKLING, som socialudvalget har taget initiativ til at få udarbejdet. Det har 

været et længe ønske, at der kom en politik, hvorfor vi som Handicapråd gerne vil 

takke Socialudvalget for deres initiativ. 

Handicapområdet har gennem en del år ligget administrativt under Aktiv hele livet. 

I 2021 valgte Socialudvalget at få ændret området, sådan at det meget store om-

råde blev delt i to. Aktiv hele livet fik ældreområdet, og et ny kerneområde fik sit 

eget område, som blev kaldt for Social indsats og udvikling. En beslutning som 

Handicaprådet har hilst meget velkommen. Vi har gennem sidste periode af arbej-

det i Handicaprådet gentagne gange måttet pointere de store problemer Handicap-

området i Holbæk kommune har været tynget af. Vi har med eksempler, som vi har 

fået via vores medlemmer i de forskellige organisationer, måttet sætte enkelte 

sagsretninger på dagsorden. Med en af socialudvalget bestilt rapport om det specia-

liserede område for voksne i Holbæk kommune blev de mange problematikker, som 

vi har påpeget tydeliggjort. Rapporten viste de store udfordringer, området står 

overfor. Rapportens analyser viser tydeligt, hvor der skal sættes ind. Socialudvalget 

har derfor gjort klogt i at dele opgaverne op. Socialudvalget har vist, at der skal 

findes løsninger. Det kan vi i Rådet kun bakke op om og være med til at få sat på 

dagsorden. En af arbejdsredskaberne til at løse problemerne er netop at give områ-

det en administration, som kan koncentrere sig om de problematikker, som skal 
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sættes i fokus. Handicaprådet har bedt om løbende at være orienteret om status på 

tiltagene på det voksenspecialiserede område. Vi er af den overbevisning, at nogen 

af de løsninger, området skal finde, samtidig vil kunne bruges på det specialiserede 

område for børn og unge. 

Handicaprådet har i 2021 også haft fokus på særlige lovgivningsområder f.eks. 

BPA-ordningen og Holbæk kommunes ansvar for tilsyn med private tilbud. 

Udfordringerne for Handicapområdet i Holbæk Kommune har været og er store. 

Men vi ser absolut en politisk vilje til at ændre vilkårene for mennesker med handi-

cap fremadrettet, og vi vil i Handicaprådet gøre vores til at tydeliggøre det arbejde, 

som skal være med til gøre det bedre, at være handicappet i Holbæk kommune. 

 

 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Sytter Kristensen  

Formand for Handicaprådet 
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Rådets sammensætning 
Handicaprådets bestod i 2021 af 14 medlemmer med repræsentation fra forskellige 

handicaporganisationer samt fra kommunalbestyrelsen. 

Udpeget efter indstilling fra Danske Handicaporganisationer (DH Holbæk)  

• Sytter Kristensen - Landsforeningen LEV - formand  

• Stina Lund - Autismeforeningen (erstattet med Anette Rudbeck januar 2021) 

• Røllike Meinild - Scleroseforeningen  

• Ilse Rosenkilde Johansson - Hjernesagen  

• Jacob Christiansen – CP Danmark – Landsforeningen for Cerebral Parese  

• Conni Valentin Pedersen - Epilepsiforeningen  

• Morten Løvschall - Landsforeningen LEV  

Udpeget som repræsentanter for kommunalbestyrelsen  

• Bente Juul Røttig (F) - næstformand  

• Ole Brockdorff (A)  

• Mona Rosenberg Larsen (A) (erstattet af Derya Tamer juni 2020) 

• Rasmus Brandstrup Larsen (V)  

• Carsten Andersen (V)  

• Karen Thestrup Clausen (Ø) 

• Emrah Tuncer (B) 

 

Handicaprådet fik i starten af 2021 sekretariatsbistand fra kerneområdet Aktiv Hele 

Livet. Efter en organisationsændring i august 2022 overgik Handicaprådet samt se-

kretariatsbistanden imidlertid til det nye kerneområde Social Indsats og Udvikling.  

 

Rådets aktiviteter i 2021 
Handicaprådet har i 2022 afholdt seks ordinære møder samt to dialogmøder med 

Socialudvalget: 

 

• Den 9. januar – ordinært møde 

• Den 13. april – ordinært møde 

• Den 31. maj – dialogmøde med Socialudvalget 

• Den 8. juni – ordinært møde 

• Den 17. august - ordinært møde 

• Den 12. oktober – ordinært møde 
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• Den 29. november - dialogmøde med Socialudvalget 

• Den 7. december – ordinært møde samt uddeling af Handicapprisen 2020 

(grundet situationen med corona blev Handicapprisen ikke uddelt for 2021)

Årets Handicappris 2020 blev tildelt  

Mørkøv Hallen for deres store indsats for at for-

bedre tilgængeligheden for kørestolsbrugere. Med 

prisen på 10.000 kr. fulgte et kunstværk udført at 

den lokale kunstner, Røllike Meinild, som her ses 

med de glade modtagere af prisen.  

 

 

Referater fra handicaprådets ordinære møder findes på Holbæk Kommunes hjem-

meside www.holbaek.dk. Klik på fanebladet Politik og vælg først Særlige udvalg, 

råd og nævn og dernæst Handicaprådet.  

Her kan du også finde andre oplysninger om Handicaprådets arbejde 

 
Udover ovennævnte møder deltog repræsentanter fra Handicaprådet også i et for-

løb til udvikling af kommunens nye politik for børn, unge og voksne med særlige 

behov. 

 

Emner behandlet i Handicaprådet 

For at få et lille overblik over mangfoldigheden i handicaprådets arbejde ses her et 

udsnit af forskellige emner, som har været drøftet i 2021. For det fulde overblik 

henvises til referaterne på kommunens hjemmeside  

 

• Holbæk Kommunes nye politik for børn, unge og voksne med særlige behov 

• Organisationsændring i Holbæk Kommune med ny organisering af og ny chef 

for området 

• Vedtægtsændringer for Handicaprådets fremtidige virke 

• Tilgængelighed 

• Holbæk Kommunes nye strategi for velfærdsteknologi 

• Covid-19 og dens konsekvenser for borgerne 

• Nyt plejecenter med plads til borgere med handicap 

http://www.holbaek.dk/
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• Handicapprisen og uddeling af Handicaprådets puljemidler 

 

Regnskab 2021 og budget 2022 

 

 

Post 

Koregeret 

budget 2021 

Regnskab 

2021 

 

Budget 2022 

Vederlag (diæter + ekstraordi-
nære befordringsudgifter) 

 
14.000 kr. 

 
16.675 kr. 

 
14.000 kr. 

Kompensation for omkostninger 
ved administrative opgaver 

 
14.000 kr. 

 
18.270 kr. 

 
14.000 kr. 

Uddannelse og møder m.v. 9.000 kr. 5.223 kr. 13.000 kr. 

Årsgebyr til God Adgang 8.000 kr. 8.000 kr. 8.000 kr. 

Kørselspuljen 43.000 kr. 6.000 kr. 44.000 kr. 

Tilskud til handicapaktiviteter * 97.000 kr. 60.507 kr. 99.000 kr. 

* Heraf til Handicapprisen 20.000 kr. 15.000 kr. 21.000 kr. 

Overført fra tidligere år 0 kr. 0 kr. 0 kr. 

I alt 205.000 kr. 129.675 kr. 213.000 kr 

 

Tildeling af midler til handicapaktiviteter 
 
En af Handicaprådets opgaver er at træffe beslutning om fordeling af midler til han-
dicap-aktiviteter. Rådet ser dette som en vigtig opgave, idet tilskuddene kan 

fremme initiativer og aktiviteter for handicappede.  
 

Handicaprådet uddeler hvert år midler til handicapaktiviteter. Midlerne bliver tildelt 

efter ansøgning. I forbindelse med ansøgning skal foreningerne blandt andet doku-
mentere deres aktiviteter gennem en årsrapport og gennem deres regnskab og 

budget. 
 

Handicaprådet har vedtaget nedenstående kriterier, som ansøgerne skal leve op til 
for at komme i betragtning til midlerne. Kriterierne er:  

 
• Foreningen/klubben er organiseret under Danske Handicaporganisationer 

(DH)  
• Foreningen/klubben har medlemmer bosiddende i Holbæk Kommune  

• Tilskud tildeles i forhold til antal medlemmer i Holbæk Kommune  
• Foreningen/klubben fremsender aktivitetsplan for indeværende år samt ved-

tægter og sidste års regnskab  

  
Midler til fordeling i 2021 var kr. 97.000. Af disse blev der uddelt 16.450 kr. fordelt 

på: 
 

• 2.450 kr. til Osteoporoseforeningen 
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• 14.000 kr. til CP Danmark Nedvestsjælland (heraf 8.000 kr til Handicapaktivi-

teter og 6.000 kr. fra Kørselspuljen) 
 

Derudover valgte Handicaprådet undtagelsesvist at tildele sammenlagt 30.000 kr. 
til Tølløse Hallen og Holbæk Sportsby til piktogrammer, som skal højne tilgængelig-

hed og brugervenlighed de to steder. Det resterende forbrug dækker over udgifter 
til handicapprisen.  

 
 

Høringer 

Handicaprådet har 2021 givet følgende høringssvar: 

• 28. april: Høringssvar vedrørende effektiviseringsforslag 2022 

• 1. juni: Høringssvar vedrørende toilet på trækfærgen til Orø 

• 14. juni: Høringssvar vedrørende revisitering af dyre enkeltsager 

• 14. juni: Høringssvar vedrørende weekendaflastning 

• 14. juni: Høringssvar vedrørende handleplan for borgere med fysisk og psy-

kisk hjælpebehov 

• 12. september: Høringssvar vedrørende budget 2022 

• 7. november: Høringssvar vedrørende beskæftigelses- og uddannelsesplan 

2022 

• 24. november: Partshøringssvar vedrørende bygning på Skarridsøgade i Jyde-

rup 

De samlede høringssvar kan læses i deres fulde længde på kommunens hjemme-

side.  

 

Opsamling og afslutning 
Ved formand Sytter Kristensen 

Jeg vil gerne benytte lejligheden til at takke alle politikerne i Handicaprådet og ikke 

mindst de medlemmer, som er udtrådt af rådet, for et fantastisk godt samarbejde. 

For at være tålmodige og lyttende til brugersidens ofte kritiske røster.  

Jeg vil også sige tak til de kollegaer fra brugersiden, som ikke fortsætter i handi-

caprådet 2022-25. I har været med til at gøre en forskel, og jeg er sikker på, at I 

stiller jer til rådighed med viden, når vi måtte bede om den.   
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Skriv adresse- og 

Kontaktoplysninger her 

 

Ryk på tabulatoren, så det  

Ender med at være midterstillet! 


